
 
Referat for bestyrelsesmøde Liv i Stubbekøbing (LIS) 

Tirsdag d. 5. november 2019 kl. 18.30 
Afholdes på Rådhuset, Torvet, 4850 Stubbekøbing 

Indkaldt: Anders Bondo (ABO), Anette Nielsen (AN), Anne Mette Breiting Lysgaard (AMB), Birgit Belling 
(BB), Conni Nis-Hansen (CNH), (sup.) Dorthe Holtze Jeppesen (DHJ), (sup.) Kaj Nielsen (KN) 

Gæst: Frederik Cortes 

Afbud fra: AMB     Ref: AN 

Træffetid Henvendelse fra Lis Magnussen og Lars Erdman vedr. madordning: De frygter 
at madordningen ændres fra 1. april og det ønsker de ikke. En ny ordning er pt 
frivillig.  
Bent Olsen har henvendt sig til Lis Magnussen vedr. cykling på dosseringen. 
Det har været drøftet på styregruppemødet, som går ind for, at det fremover 
bliver tilladt at cykle på dosseringen.  

1 Velkomst og  
2 Godkendelse af 
referat 1.10.19 AN 

Rettelse vedr. ansøgning  
Ref. fra sidste møde m rettelse sendes ud sammen med dette referat 

3 Frederik Cordes  
Evt. info cafe 

Birgit Boensvang og Lisbeth Glit fra Infocafeen på museet deltager.  
FC er leder af Naturafd. i center for teknik og miljø. 
Frederik har henvendt sig for at fortælle om projekt Naturlandet Lolland- 
Falster, der har en bred interesseflade. Projektet er støttet af Nordeafonden 
med 18 mill.kr. 
App: Naturlandet 
Målet med appen er at formidle et samlet udbud af naturoplevelser af enhver 
art. Både app’en og at fremgå i den er gratis. Projektet er planlagt til at 
fortsætte mange år fremover. Der samarbejdes med Visit LF. 
Sideløbende med app’en laves forskellige info-punkter forskellige steder på 
Lolland – Falster. 
Projektet involverer Dannelsesrygsækken som gratis formidler obligatoriske 
natur/kultur tilbud til alle skoleklasser. 
Projektet udvikles stadig med nye tiltag. 
Hvordan kan LIS formidle og kommunikere med projektet? 
Slides vedlagt. 
 

4 Møde med foreninger 
AB Den 23.11.19 kl. 10-13 
Antal tilmeldte p.t.  
Strategi ? 
Traktement tilberedning 
og indkøb 
Borddækning mm 

Program: se invitation 
ABO er ordstyrer 
Pt er der 25 tilmeldte, deriblandt Peter Brinck.  
ABO laver ToDo-liste 
CNH sender invitation til Nordfalster avis 
BB og AN sørger for navnelabels  
 

5 Nyt fra arbejds-
grupperne. 
Styregruppen m.f. 
30.10. C.N.  
 

Fritidsgruppen: Bænk-projektet er i gang. 
Rådhuset rummer pt 10 forskellige foreninger. 
Havnegruppen er ved at sørge for sten ved grillpladsen m.m. 
Vestergadegruppen har indhentet tilbud på at genoprette træer og bede. 
Hjemmesiden for områdefornyelsen er ikke opdateret.  



 
Badebroen er ikke bygget tilfredsstillende, kommunen arbejder på, at der 
bygges en helt ny bro idet to rådgivere har vurderet, at den nuværende bro 
har så mange fejl og mangler, at man ikke kan udbedre den.  
Klimasikring af dosseringen fra sandmolen til bådværftet.  
Ekstraordinært møde vedr.vestergadegruppens arbejde og restmidler fra 
byfornyelsespengene. 
Se evt. referat fra områdestyrelsens møde d. 30.10. 

Ildsjælemøde d. 
28.11.19  
Nyt fra Politiet 

Rune MacDonald har indkaldt til speed-dating for foreninger i Gedser. 
 
Der er kommet et nyhedsbrev fra nærpolitiet i dag. DHJ lægger det på 
facebook og sender det videre til AMB der lægger det hjemmesiden 

6. Folder endeligt oplæg 
AMB 
Skilt på Rådhuset AB 

Fra AMB: 
Arbejder på sagen i samarbejde med Jesper Fyhr, som har tilbudt billeder fra 
sit store arkiv.  

7. Hjemmesiden 
opdatering AMB 

Fra AMB: Hjemmesiden er i proces.  
http://www.stubbekoebing.dk/da 

8. Projekter til indstilling 
Madordning, velkomst sten 
Kirkemusikfestival m.m.  
Portal Data opdateres. ABO 
Juletræstænding 29.11. 
Søfartsmuseum  

BB undersøger sagen om ændringer i madordningen nærmere.  
Derefter drøftes, hvordan vi skrider til handling for at oplyse om sagen. 
Der er enighed i bestyrelsen om, at vi gerne vil være behjælpelig med f.eks. at 
afholde borgermøde.  
Forslag om velkomst-sten finder vi god, DHJ svarer på fb. 
Åse Reidun Sløgedal eftersøger samarbejdspartnere i forbindelse med søgning 
af fonde til at afholde en kirkemusikfestival. LIS støtter med 3000 kr. og 
bakker op som samarbejdspartnere.  
Forslag om søfartsmuseum er fremsat. Projektet er ikke nærmere beskrevet.  
Til orientering: juletræstænding fredag d. 29.11. 
Drøftet: Kan vi opsætte skilt der annoncerer at vi holder til og holder åbent på 
rådhusets mur?  
 

9 Andet og evt. 
økonomi m.m. 

BB orienterer kort. 

10 Næste møde 
03.12.19 ? Åbent kontor 
17.30-18.30 
 

 
ABO præsenterer trin-for-trin-beskrivelse vedr. nøgle. 

 

 

 

 

 


